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PROTOKÓŁ    Nr XI/2011 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 30 czerwca 2011 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1300. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Jerzy Chmielewski         - radny Powiatu Działdowskiego 

2. Pan Tomasz Węgrzynowski  - radny Powiatu Działdowskiego 

3. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

4. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

5. Pani  Zdzisława Kanicz         -  Skarbnik Gminy 

6. Pan Jarosław Rolkowski       -  Dyrektor SIK GBP w Rybnie 

7. Sołtysi wsi w liczbie              - 19 osób 

8. Przedstawiciel prasy 

9. Publiczność    - 2 osoby 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XI sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan  Rady 15 radnych w obradach bierze udział 15 
radnych , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych 
obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad XI sesji Rady Gminy Rybno. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  X sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2010 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr RIO.VIII-0120-334/11  z dnia 12 maja  
         2011 roku w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy  
         Rybno sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2010 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        03 czerwca 2011 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr RIO.VIII-0120-421/11 z dnia  9 czerwca  
         2011 roku  w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 
         Gminy  Rybno w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rybno 
         za 2010r,  
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwały w sprawie: 
        a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
            budżetu, 
        b) udzielenia Wójtowi absolutorium  za 2010 rok. 
 8. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata  
         2011-2019, 
     2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok, 
     3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
         przestrzennego Gminy Rybno w obrębie geodezyjnym Naguszewo.      
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Pan Marian Ligman- Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych 
i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby wnieść zmiany 
bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach   
o zwołaniu sesji. 
Pan Wójt  zgłosił  wniosek  o włączenie do porządku obrad  XI sesji  projektu 
uchwały  w sprawie określenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży dla 
sołtysów w pkt. 8 jako ostatni podpunkt. 
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Radny Pan Andrzej Kornacki zgłosił uwagę, aby projekt uchwały wprowadzić 
przed  zmianami w budżecie, aby zabezpieczyć środki na podwyżkę. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że środki na zwiększenie wysokości diet dla 
sołtysów są zabezpieczone. 
Więcej wniosków w sprawie zmiany w porządku obrad XI sesji Rady nie 
zgłoszono, w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie Rady wniosek o włączenie  do porządku obrad  projektu uchwały  
w sprawie określenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży dla sołtysów jako 
podpunkt 4  w punkcie  8.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 15 radnych , jednogłośnie 15 głosami „ za”  
przyjęła wniosek zgłoszony przez Pana Wójta o włączenie do porządku obrad XI 
sesji projektu uchwały w sprawie określenia wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży dla sołtysów 
 
 
Porządek obrad XI sesji po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  X sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2010 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr RIO.VIII-0120-334/11  z dnia 12 maja  
         2011 roku w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy  
         Rybno sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2010 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        03 czerwca 2011 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr RIO.VIII-0120-421/11 z dnia  9 czerwca  
         2011 roku  w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 
         Gminy  Rybno w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rybno 
         za 2010r,  
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwały w sprawie: 
        a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
            budżetu, 
        b) udzielenia Wójtowi absolutorium  za 2010 rok. 
 8. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata  
         2011-2019, 
     2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok, 
 



 4

     3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
         przestrzennego Gminy Rybno w obrębie geodezyjnym Naguszewo,  
     4) określenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży dla sołtysów   
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z X sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na  ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 15 radnych , 
jednogłośnie 15 głosami „ za „  przyjęła protokół z  X sesji Rady Gminy. 
 
 
  
 
Ad. pkt 5 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 

Radni nie  zgłosili  uwag ani pytań do złożonego przez Pana Wójta 
sprawozdania z działalności międzysesyjnej. 

 
 

Ad. pkt. 6 
 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za rok 2010. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan  Marian Ligman   przedstawił Radzie  
Gminy Uchwałę  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie Nr  RIO.VIII- 0120-334/11 z dnia  12 maja 2011 roku w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno sprawozdaniu   
z wykonania budżetu gminy za rok 2010 (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu) stwierdzając, że Regionalna Izba Obrachunkowa  wydała pozytywną 
opinię o przedłożonym sprawozdaniu. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy  poprosił Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy o przedstawienie uchwały Komisji . 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Fafiński  przedstawił 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno z dnia 03 czerwca  2011 roku  
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w sprawie  zaopiniowania  wykonania budżetu oraz wniosku dotyczącego 
absolutorium (uchwała stanowi załącznik do protokołu) . 
Komisja pozytywnie w obecności 5 członków jednogłośnie  zaopiniowała  
wykonanie budżetu Gminy za 2010 rok przez Wójta Gminy i wystąpiła do Rady 
Gminy o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania budżetu Gminy za 
2010 rok. 
 Następnie  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy   
przedstawił  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie  Nr RIO.VIII-0120-421/11 z dnia 9 czerwca 2011r   
w sprawie zaopiniowania wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rybno za 2010 rok  (uchwała 
stanowi załącznik do protokołu) stwierdzając ,że Skład Orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Olsztynie  wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Rybno  wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok. 
 Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionych przez 
Przewodniczącego  Rady Gminy i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Rybno  uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na temat sprawozdania 
z wykonania budżetu  Gminy Rybno za 2010 rok. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marian Granica , 
stwierdził, że Pan Wójt Edmund Ligman podejmuje odważne decyzje, pozyskuje 
środki unijne na inwestycje, podejmuje wiele działań mających wpływ na rozwój 
gminy , jego zdaniem Panu Wójtowi należy się absolutorium za wykonanie 
budżetu gminy za 2010 rok. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  Pan Andrzej Kornacki 
powiedział, że po szczegółowej analizie materiałów na XI sesję Rady Gminy 
Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 
2010 rok i sprawozdanie finansowe za 2010 rok. Komisja pozytywnie  
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium  za 
2010 rok. 
 Odnośnie  pozostałych materiałów Na XI sesję przedłożonych Komisji do 
zaopiniowania,  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok, proponowane zmiany nie mają 
wpływu na zwiększenie deficytu budżetowego. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do 
sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Rybno w obrębie geodezyjnym Naguszewo, podjęła wniosek o przygotowanie 
projektu uchwały w sprawie określenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży 
dla sołtysów . 
Na posiedzeniu Komisji jednogłośnie ustalono, że w późniejszym terminie 
Komisja odbędzie posiedzenie nad szukaniem rozwiązań finansowych dla 
poprawy warunków lokalowych w szkołach.  
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 Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos powiedział, że  znając 
historię roku 2010 , prac Wójta nad wykonaniem budżetu, który uchwaliła Rada 
poprzedniej kadencji my  radni poprzedniej i  obecnej Rady możemy być 
zadowoleni z wykonania budżetu gminy za 2010 rok,  z tego co zostało podjęte  
i uchwalone, jak również z tego co zostało zrealizowane. Rok 2010 był dobry dla 
gminy, środki  wykorzystano maksymalnie i te które zostały wygenerowane przez 
Gminę Rybno i te pozyskane przez Wójta , ten rok dobrze zapisał się w historii 
gminy . Będzie głosował za udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy za 
wykonanie budżetu za 2010 rok dodając, że    Regionalna Izba Obrachunkowa  
w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 
Rybna za 2010 rok, Komisja Rewizyjna  jednogłośnie pozytywnie  zaopiniowała 
wykonanie budżetu  przez Wójta Gminy za 2010 rok i wystąpiła do Rady Gminy 
z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tego tytułu.  
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno  o udzielenie absolutorium dla Wójta 
Gminy, w  dyskusji na sesji radni  również nie  zgłosili uwag ani zastrzeżeń do 
wykonania przez Wójta Gminy budżetu za rok 2010. 
W związku z powyższym poddał pod głosowanie w pierwszej kolejności projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na  ustawowy  skład Rady  
15 radnych w sesji brało udział 15 radnych, jednogłośnie 15 głosami  „ za”  
podjęła uchwałę Nr XI/33/11 w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
  Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos 
w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani zapytań w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady  
Gminy wniosek  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno o  udzielenie Wójtowi 
Gminy absolutorium. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na  ustawowy  skład Rady  
15 radnych w sesji brało udział 15 radnych, jednogłośnie 15 głosami  „ za”  
podjęła uchwałę Nr XI/34/11 w sprawie udzielenia  Wójtowi  absolutorium 
na 2010 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman pogratulował Wójtowi  
Gminy  jednogłośnego  udzielenia absolutorium  przez  Radę Gminy. 
          Wójt Gminy Pan Edmund Ligman  podziękował  Radzie Gminy za 
jednogłośne udzielenie mu absolutorium, stwierdził, że ten rok był trudny, było 
prowadzone wiele inwestycji , podziękował Radzie  za udzielenie mu 
absolutorium, za wydanie pozytywnej  opinii o wykonaniu budżetu za 2010 rok.  
          Po zakończeniu wypowiedzi przez  Pana Wójta Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził 10 minutową przerwę w obradach do godz. 1050. 
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 Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy  powitał przybyłego 
na sesję Rady Dyrektora SIK GBP w Rybnie Pana Jarosława Rolkowskiego , 
kapelmistrza  orkiestry dętej przy GBP, po czym Rada Gminy przystąpiła do  
realizacji kolejnych punktów porządku obrad. 
 
 
Ad. pkt. 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał.\ 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy  Rybno na lata 2011-2019. 
 
 

 Pani Zdzisława Kanicz – Skarbnik Gminy wyjaśniła,  że każda zmiana  
w budżecie Gminy na rok 2011 jest poprzedzona zmianą w Wieloletniej  
Prognozie Finansowej Gminy na lata 2011-2019. Następnie szczegółowo  
omówiła  zmiany, które zostały przedstawione w projekcie uchwały  w załączniku  
Nr 1 i 2,  który radni otrzymali. 
 Radni nie zgłosili  uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana Wójta 
Gminy zmian w Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 
2011-2019, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  
i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2011-2019. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 15   radnych ,  jednogłośnie 15 głosami       „ 
za” podjęła uchwałę Nr XI/35/11  w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Rybno na lata 2011-2019 ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 

 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 2011 rok . 
 
 
 Pani Zdzisława Kanicz - Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła 
proponowane przez Pana Wójta Gminy  zmiany w budżecie  Gminy na  
2011 rok. 
Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana Wójta Gminy 
zmian w budżecie na 2011 rok , w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok.  
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami   
„ za ” podjęła uchwałę Nr XI/36/11  w sprawie zmian w  budżecie Gminy 
Rybno na 2011 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 

 
3. Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
    zagospodarowania przestrzennego Gminy Rybno w obrębie geodezyjnym  
    Naguszewo. 
 
 
 Pan Wójt Giny wyjaśnił, że w Naguszewie kilka lat temu  grunt rolny został 
podzielony i sprzedany na działki, jest tych działek kilkadziesiąt. problem  z 
przekształceniem tych działek na letniskowe istnieje od lat. Ostatnio  powstał   
z nabywców tych działek komitet , który występuje  o podjęcie  działań  dla 
przekształcenia tych działek na letniskowe, by w przyszłości mogli tam budować 
domki letniskowe, gdyż na gruntach rolnych tego zrobić nie mogą. 
Podjęto działania, wystąpiono do RDOŚ o wydanie opinii, ale w związku z tym, 
że  było to cząstkowo, a tak nie może być, trzeba podjąć uchwałę obejmującą 
zmianami cały teren. 
 Radny  Pan Andrzej Kornacki powiedział, że różnica dochodu jaka wpłynie 
do budżetu gminy będzie  duża , jest tam sporo działek i różnica w wysokości 
podatku za działki rolne, a letniskowe, podobne pytanie zadał na posiedzeniu 
Komisji dlaczego tak późno. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że  przedtem nie było takiej możliwości , 
zostały złożone dokumenty do RDOŚ, ale wniosek został odrzucony, bo teren nie 
był przeznaczony do zmian w całości, nie było zainteresowania ze strony 
nabywców tych działek, ponownie  wnioskuje do Rady Gminy o podjęcie 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie Naguszewo obejmujący cały teren podzielony na 
działki. 
Jeżeli teren zostanie przekształcony na tereny letniskowe, można wyliczyć jakie 
to będą dochody, gdyż podatek jest płatny od 1 m2 powierzchni gruntów 
letniskowych,  nie wiadomo jakie będzie zainteresowanie budową budynków 
letniskowych. Na dzień dzisiejszy trudno mu wyliczyć  jaki będzie dochód . 
 Radni nie zgłosili więcej uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Rybno w obrębie geodezyjnym 
Naguszewo. 
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 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  
„ za” podjęła uchwałę Nr XI/37/11  w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Rybno w 
obrębie geodezyjnym Naguszewo ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie określenia  wysokości diet i zwrotu kosztów  
    podróży dla sołtysów.   
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  na ręce  Przewodniczącego Rady Gminy 
złożył projekt uchwały w sprawie  wysokości diet  i zwrotu kosztów podróży dla 
sołtysów, proponuje zwiększenie diety z 190 zł miesięcznie do 220 zł tj. wzrost o 
30 zł  tj.  podwyżka  16%. Dodał , że kwota diety po zbadaniu rynku w sąsiednich 
gminach w tym zakresie jest dość wiodąca, nie na każdą sesję sołtysi są 
zapraszani, gdyż nieraz są to sesje  bardzo krótkie, zwoływane w trybie pilnym. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że na posiedzeniu Komisji 
Budżetowej Pan Wójt powiedział, że  przygotuje w uzgodnieniu z Panią Skarbnik 
biorąc pod uwagę możliwości finansowe gminy propozycje podwyżki diet dla 
sołtysów. Na  posiedzeniu Komisji Budżetowej jako Przewodniczący Komisji 
zaproponował kwotę  250 zł, chciałby by do tego tematu odnieśli się  sołtysi 
obecni na sesji , w związku z czym  prosi Przewodniczącego Rady Gminy            
o udzielenie im głosu. 
Ze strony sołtysów zgłaszano następujące uwagi: 
- sołtys to funkcja społeczna, jeżeli mamy zwrócone koszty podróży i za 
rozmowy telefoniczne, bo dużo się ich wykonuje w sprawach sołectwa to niech 
pozostanie tak jak proponuje Pan Wójt, 
- czy podwyżki dla radnych i Pana Wójta też były uwzględniane po zbadaniu 
rynku sąsiednich gmin, 
-  propozycja diety w wysokości 220 zł może nie w pełni pokrywa koszty 
związane z pełnieniem funkcji sołtysa, ale dlaczego tak późno jest ustalana dieta, 
dla Rady było to zaraz po wyborach. 
 Pan Henryk Wiśniewski – sołtys wsi Rybno poprosił o 5 minut przerwy, 
aby sołtysi mogli uzgodnić swoje stanowisko. 
Po przerwie zabrał głos  Pan Henryk  Wiśniewski – sołtys wsi Rybno powiedział, 
że w dyskusji w większości sołtysi zaaprobowali kwotę diety w wysokości 220 zł 
miesięcznie.  Zapytał czy jako sołtysi mogą zwracać się  do Urzędu o 
zaopatrzenie ich w materiały biurowe niezbędne, jak szpileczki, pinezki, taśmy 
teczki, itp. ma prośbę, aby materiały jakie otrzymują sołtysi do publikacji były  
w tylu egzemplarzach ile każdy sołtys potrzebuje, gdyż szczególnie z innych 
jednostek otrzymują dokumenty w 1 egz. i muszą je na własny koszt kserować. 
 Pan Wójt zabierając głos powiedział, że  ceni sobie pracę sołtysów, ale wie 
jakie są możliwości finansowe, za wykonanie budżetu gminy odpowiada Wójt , 
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proponuje podwyżkę diet dla sołtysów o 16%. na początku roku  sołtysi 
otrzymują materiały piśmienne, na początek kadencji teczki, o ile będą 
potrzebować  jakiekolwiek materiały biurowe na pewno nie zostaną załatwieni 
odmownie. 
Pan Mirosław  Karbowski – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że pracując nad projektem 
uchwały zasięgnął informacji  w jakiej wysokości  sołtysi otrzymują ryczałty lub 
diety, otrzymał informację z Miasta i Gminy  Lidzbark, gdzie za udział w  sesji 
sołtysi otrzymują dietę w wysokości 68 zł , w Gminie  Działdowo ryczałt 
miesięczny w wysokości 150 zł, z pozostałych sąsiednich gmin nie udało mu się 
uzyskać informacji na ten temat. 
 Przy dyskusji na temat diet dla sołtysów i zasięganiu opinii  jak to wygląda 
w sąsiednich gminach wywiązała się dyskusja na temat  plusów i minusów 
wyodrębnienia  funduszu sołeckiego. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marian Granica zwrócił się  z 
wnioskiem aby za nieobecność sołtysa na sesji  dieta było obniżona o 30% , a nie 
jak w projekcie uchwały 50%, jest to duża strata dla sołtysa, a różne są przypadki 
losowe. 
Pan Wójt przychylił się do wniosku Wiceprzewodniczącego Rady i zgłosił 
poprawkę w § 3 projektu uchwały, aby dieta za miesiąc w którym sołtys nie był 
obecny na sesji uległa obniżeniu o 30%. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki powiedział, że demokracja ma to do tego, że 
decyduje większość i jeżeli jest zgoda sołtysów na dietę w wysokości 220 zł 
miesięcznie nie będzie zgłaszał wniosku zgłoszonego na posiedzeniu Komisji 
Budżetowej o dietę w wysokości 250 zł miesięcznie. Procentowa podwyżka 
uzależniona jest od kwoty im kwota wyższa tym mimo mniejszego procentu , 
kwota podwyżki jest większa. 
Odnośnie funduszu sołeckiego , u nas te sołectwa, które chciałyby skorzystać nie 
mogą, bo fundusz sołecki nie został wyodrębniony, ale taka była wola  Rady. 

Więcej uwag i pytań do projektu uchwały radni nie zgłosili w związku z 
czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały  w sprawie określenia  wysokości diet i zwrotu kosztów  
podróży dla sołtysów z uwzględnieniem wniosku Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy.   
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  
„ za” podjęła uchwałę Nr XI/38/11  w sprawie określenia  wysokości diet  
i zwrotu kosztów  podróży dla sołtysów  (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
Ad. pkt.8 
 
Wolne wnioski i zapytania. 
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 Przewodniczący  Komisji zdrowia, Kultury, Oświaty, Bezpieczeństwa  
i Spraw Socjalnych  Piotr Gurgielewicz złożył sprawozdanie  z posiedzenia 
wyjazdowego Komisji  w Zespole Szkół w Rybnie na temat „ Stan 
bezpieczeństwa uczniów w Zespole Szkół w Rybnie ” odbytego w dniu  
08 czerwca 2011 roku ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 Przewodniczący Rady Gminy pogratulował  w imieniu własnym i całej 
Rady pięknego sukcesu, zdobycia nagrody Grand Prix  na przeglądzie  
mazowieckim, rok temu orkiestra zajęła I miejsce na tymże przeglądzie. udzielił 
głosu Panu Jarosławowi Rolkowskiego Dyrektorowi SIK GBP , a jednocześnie 
kapelmistrzowi orkiestry dętej działającej przy GBP. 
 Pan Jarosław  Rolkowski – Dyrektor SIK GBP  zabierając glos powiedział, 
że brali udział z orkiestrą w  przeglądzie orkiestr  z regionu Mazowsza, było 
łącznie 9 orkiestr, były to  orkiestry z wieloletnią tradycją, my jako orkiestra 
byliśmy   najmłodsi stażem i wiekowo. Nasz sukces to głównie zasługa dzieci, ten 
sukces i funkcjonowanie orkiestry zawdzięczamy również Radzie Gminy i Panu 
Wójtowi, którzy wspierają naszą orkiestrę finansowo. Przy pomocy Gminy  
bierzemy udział w projekcie na zakup sceny mobilnej na kółkach, doposażenie   
w instrumenty orkiestry i zakup strojów. Po czym  zaprezentował  Radzie Gminy  
projekt strojów dla orkiestry dla dziewcząt i chłopców , stroje zostały 
zaprojektowane w kolorach Herbu Gminy, czerwony, granat i żółty, do tego 
każdy członek orkiestry będzie miał buty i czapkę. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki pogratulował Kapelmistrzowi i orkiestrze 
sukcesu, stwierdził, że Kapelmistrz jako doświadczony pedagog  dobrze prowadzi 
orkiestrę, widać efekty, stroje są ładne, ale to głównie dzieci i młodzież  
z orkiestry powinna się wypowiedzieć, bo oni w tym będą występować. 
 Radny Pan Leszek Zakrzewski podziękował Panu Rolkowskiemu 
 i orkiestrze za uświetnienie uroczystości nadania imienia Szkole Podstawowej   
w Jeglii. 
 Pan Jarosław Rolkowski  powiedział, że orkiestra jest do Państwa 
dyspozycji, jeżeli jest potrzeba by uświetnić jakoś uroczystość, czy 
zaprezentowania orkiestry czeka na zaproszenie. 
 Przewodniczący Rady Gminy pogratulował wyboru  do Powiatowej Rady 
Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej  Panu Bartłomiejowi  Lewalskiemu i Panu 
Tomaszowi Bieleckiemu, który nie mógł być na sesji. Dodał, że są to młodzi 
rolnicy, przygotowani do zawodu rolnika i ma nadzieję, że dobra współpraca 
pomiędzy Powiatowa Izbą Rolniczą, a Radą Gminy powróci do praktyki. 
  Członek Rady Powiatowej  Warmińsko-Mazurskiej  Izby Rolniczej Pan 
Bartłomiej  Lewalski podziękował za zaproszenie na sesję Rady Gminy. 
Powiedział, że odbyło się posiedzenie Rady Powiatu Działdowskiego Warmińsko 
Mazurskiej Izby Rolniczej, na którym wybrano Przewodniczącego w osobie Pana 
Jerzego Brzozowskiego z  m. Działdowa i  Delegata do Wojewówdzkiej  
Warmińsko-mazurskiej Izby Rolniczej  Pana Krzysztofa Rawskiego  z Gminy 
Działdowo. jednym z głównych zadań nad którymi zamierza się skupić Izba to 
podejmowanie działań zmierzających  do wyrównywania szans naszych rolników 
z rolnikami tzw. starej Unii . 
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  Radny Pan Andrzej Kornacki  przypomniał apel ( którzy imiennie radni 
otrzymali )z jakim zwrócił się Jarosław Kaczyński do radnych o poparcie intencji 
wyrównywanie dopłat między rolnikami  naszego  kraju , a krajami  Unii na 
równych zasadach, zapytał, czy jako Rada Gminy  możemy wesprzeć w działaniu 
naszych przedstawicieli w Izbach Rolniczych , żeby Ci którzy nas reprezentują  
mieli poparcie ze środowisk rolniczych . Izby Rolnicze są organami 
opiniodawczymi, ale jeżeli będą miały  poparcie większych środowisk rolniczych 
może uda im się coś zrobić. 
 Pan Bartłomiej Lewalski powiedział, że musimy zaangażować  naszych rolników   
nad zbieraniem podpisów pod petycją nad wyrównywaniem dopłat, jest to temat 
bardzo trudny do przebicia, ale musimy robić wszystko by nasz głos był 
słyszalny. 
Radny Pan Andrzej Kornacki zapytał, jakie podjęto działania w związku z petycją 
rolników , jaką złożył sołtys wsi Hartowiec Pan  Kopański.  
  Pan Wójt Gminy wyjaśnił ,że petycja została złożona, ale na spotkaniu  
z Ministrem Rolnictwa, z jego wypowiedzi  wynikało, żeby cokolwiek było   
ogłaszane o klęsce suszy, nie przewidują uruchomienia środków związanych  
z suszą , od 2 lat istnieje możliwość ubezpieczenia płodów rolnych.  
Radny Pan Bogdan Kopański  zapytał, czy coś jest wiadomo na temat nowego 
wiaduktu, gdyż od soboty jest tynkowany stary wiadukt. 
Pan Adam Bochno – czy była badana woda w jeziorach, my we własnych 
zakresie  urządzamy plaże, żeby im przedstawić badanie. 
 Pan Mieczysław Łużyński – sołtys wsi Naguszewo Groszki podziękował 
radnego Panu Kornackiemu za podjęcie tematu podwyższenia diety sołtysom, 
Pani Skarbnik i Panu Wójtowi za  wygospodarowanie środków na podwyżkę. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki zwrócił się do Pana Wójta z prośbą o 
wyjaśnienie co do wyceny remizy OSP,  na jednej z ostatniej sesji Pan Wójt 
powiedział, że rok temu była. 
Pan Józef Szraga sołtys wsi Kopaniarze  zapytał, czy te małe miejscowości mogą  
spodziewać się placów zabaw, bo składają wnioski. 
Pan Stanisław Sendobry sołtys wsi Jeglia powiedział, że otrzymał ogłoszenie  
o zamknięciu przejazdu, jak długo przejazd zostanie zamknięty  przejazd na 
Dębień i na drodze powiatowej do Jeglii. Chodzi głównie o rolników, którzy mają 
dużo  gruntów w Hartowcu. 
W związku z pracami związanymi z przebudową kolei brak dojścia na peron  w 
miejscowości Jeglia , bo nie ma żadnej kładki. 
 Pan Wójt odpowiadając na powyższe wyjaśnił, że nie zna wyceny remizy, 
był tylko poinformowany, że wycena była, ale nie zna ceny, po 1 lipca zajmie się 
sprawą. 
Odnośnie badania wód w jeziorach, robimy to jako gmina we własnym zakresie. 
Zamknięcie  przejazdu na drodze powiatowej ustalany jest z zarządca dróg, on 
opiniuje zamknięcie przejazdu na drogach gminnych. Zgłoszono na policję, że nie 
ma przejścia z peronu na peron  i miała być położona kładka , taką otrzymał 
informację. 
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  Wywiązała się dyskusja na temat  przebudowy torów, przejść , dojazdu do 
pól zbliża się okres żniw, braku przejścia na peron, radny Pan Leszek Zakrzewski 
potwierdził, że był świadkiem przechodzenia kobiety  przez tory, a  inna osoba 
przeprowadzała jej rower. 
 Pani Teresa Świniarska – sołtys wsi Rumian  zwróciła się z prośbą do 
radnych powiatowych , czy by mieli jakiś wpływ na zmniejszenie ilości  
transportu żwiru przez wieś Rumian, są to ciężarowe samochody, jest hałas, 
podjeżdżają do sklepu na parking  przy remizie OSP i niszą położony asfalt. 
 Pan Wójt Gminy  zabierając głos powiedział, że chciałby  wrócić, do 
swojej wypowiedzi   2 sesje wstecz, może niefortunnie przez niego została 
sformułowana, z której mogło wyniknąć, że Zarząd Dróg Powiatowych nie dba  
o drogi powiatowe, a Zarząd Dróg Powiatowych w miarę swoich możliwości dba 
o te drogi , jemu natomiast chodziło o to by zadbać, żeby zwiększyć monitoring 
na drogach powiatowych, gdzie prowadzone są  inwestycje kolejowe, bo drogi 
powiatowe i gminne w związku z prowadzona inwestycją są niszczone. Okazało 
się, że Zarząd Dróg Powiatowych prowadzi monitoring o czym nie wiedział  
i pozwolił sobie na ten temat się wypowiedzieć. Teraz ma informacje od 
Dyrektora Zarządu Dróg, a wierzy mu na słowo, że takie porozumienia ma 
podpisane. współpraca z Zarządem  Dróg Powiatowych układa się dobrze i nie 
chce nikogo urazić, ani wskazywać , że tej współpracy nie ma. 
Nawiązał do dobrej współpracy z radnymi Powiatu Działdowskiego z Panem 
Jerzym Chmielewskim i Panem Januszem Kaczmarkiem, którym za to 
współpracę  podziękował. Dodał, że dzięki zaangażowaniu radnego powiatowego  
Pana  Jerzego Chmielewskiego pozyskaliśmy środki na motopompę do OSP 
Rumian, radny podjął także inicjatywę na budowę chodnika przy drodze 
powiatowej we wsi Koszelewy na odcinku 180 m. 
Poinformował Radę , że o 1230 jest częściowy odbiór  budowy drogi w 
miejscowości Żabiny i chciałby na ten odbiór zaprosić radnych i sołtysa  
z miejscowości Żabiny, Prezydium Rady Gminy, radnego powiatowego Pana 
Jerzego Chmielewskiego, który jest  mieszkańcem wsi i tych co mają czas  
i chcieliby zobaczyć jak inwestycje na drogach są prowadzone. 
 Pan Wójt Gminy  nawiązując do stanowiska Komisji Oświatowej 
powiedział, że potrzeba rozbudowy Zespołu Szkół istnieje, podobnie  jak w 
innych dziedzinach, ale trzeba zachować umiar. Trzeba wziąć pod uwagę fakt, że 
inne szkoły mają w klasie po 30-35 uczniów, u nas jest przeciętnie 20-24 
uczniów, gdyby zwiększyć liczebność w klasach, klasy byłyby wolne, ale on tego 
nie zrobi, bo  inaczej się uczy w klasach mniejszych. Będziemy szli w tym 
kierunku, aby stan uczniów utrzymać jak do tej pory, zgodnie z informacja od 
Pani Dyrektor do LO zostało złożonych 32 podań do szkoły zawodowej 18. 
Następnie nawiązał do dobrych wyników nauczania w gimnazjum, cieszyć się 
należy z wyników matur, może nie tak dobrych jak w ub. roku, ale są dobre. 
Przy remoncie holi i klatki schodowej  była pozytywna opinia służb,  która 
zaopiniowała, że ta klatka na dzień dzisiejszy  jest zgodna z normami 
budowlanymi i technicznymi tego obiektu.  
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 Radny Powiatu Działdowskiego Pan Jerzy Chmielewski nawiązując do 
wypowiedzi Pana Wójta  podziękował za dzisiejszą wypowiedź Pana Wójta, za 
sprostowanie wypowiedzi, dodał, że musiało to być powiedziane w nerwach, bo 
wie, że współpraca z Radą , ze Starostwem i Zarządem Dróg Powiatowych są 
dobre.  
Następnie odniósł się do sprawy Zespołu Szkół w Rybnie, że jest ciasno, że 
trudne warunki, dodał, że faktycznie może i jest ciasno, jak mówił wcześniej ten 
budynek był budowany pod szkołę podstawową, po reorganizacji szkół, systemu 
oświaty powstało gimnazjum , potem LO . Lepiej niech jest przez pewien okres 
ciasno, bo wie jakie mamy szkoły w  Powiecie, budowano molochy, duże szkoły, 
a teraz brakuje uczniów, Powiat robi wszystko by te szkoły utrzymać. 
Jak będą pieniądze to szkoła będzie rozbudowywana, a na dzień dzisiejszy ma 
prośbę do nauczycieli i radnych zostawmy to szkołę w spokoju, a pomóżmy jej 
gdy będzie możliwość finansowa, by ją rozbudować. 
 Radni Powiatowi w swoich  wypowiedziach nawiązywali do zadań jakie będą 
realizowane  w ramach inwestycji na drogach , jakie inwestycje będą prowadzone 
na drogach powiatowych. 
 Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek o usunięcie słupa na ul 22 
lipca, wykorzystać 1 słup bezprzewodowy , z odgałęzieniami. 
 Więcej uwag i pytań w tym punkcie nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego sesji Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Marian Ligman podziękował radnym, sołtysom i zaproszonym gościom za 
udział i zamknął obrady XI sesji Rady Gminy Rybno. 
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